
 
Ajuntament de Museros 
CIF P4617900H 
Plaça del Castell, 1 
46136 Museros (València) 
℡ 96 144 16 80 Fax: 96 144 48 30 
www.ajunt-museros.com 

 

SESSIÓ PLENÀRIA EXTRAORDINÀRIA 
DE 31 DE MARÇ DE 2016 

 

 

Hora d’inici: 19.00 h 

Hora d’acabament:  h 

Lloc: Saló de Plens de Museros 

Núm. de sessió: 3 

Tipus: Extrordinària  

Convocatòria: Primera 

  

ASSISTENTS 

Alcaldessa: 

CRISTINA CIVERA I BALAGUER  

 

Regidors: 

VICENT PÉREZ COSTA 

NÉMESIS CARDONA GOMÉZ 

JUAN JOSÉ CARRION RUBIO 

VÍCTOR XERCAVINS I GARCÍA 

LAURA ASENSIO I TORMOS 

FRANCESC ALCAINA I COSTA 

JOSE M. AZNAR MONFERRER 

MANUEL MORENO COMES 

VICENTA LLÁCER SIMÓN 

JAVIER MARÍ VENTURA 

MARIO JORDÁ VIDAL 

DAVID MORENO BLANCO 

 

Secretària: ARACELI MARTÍN BLASCO  

Interventor: GONZALO GIL GÓMEZ 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.Informar de la liquidació del pressupost de 2015.  
 

SESIÓN PLENARIA EXTRAORDINARIA 
DE 31 DE MARZO DE 2016 

 

 

Hora de inicio: 19.00 h 

Hora de finalización:  h 

Lugar: Salón de Plenos de Museros 

Núm. de sesión: 3 

Tipo: Extraordinaria  

Convocatoria: Primera 

 

ASISTENTES 

Alcaldesa: 

CRISTINA CIVERA I BALAGUER 

 

Concejales: 

VICENT PÉREZ COSTA 

NÉMESIS CARDONA GOMÉZ 

JUAN JOSÉ CARRION RUBIO 

VÍCTOR XERCAVINS I GARCÍA 

LAURA ASENSIO I TORMOS 

FRANCESC ALCAINA I COSTA 

JOSE Mª AZNAR MONFERRER 

MANUEL MORENO COMES 

VICENTA LLÁCER SIMÓN 

JAVIER MARÍ VENTURA 

MARIO JORDÁ VIDAL 

DAVID MORENO BLANCO 

 

Secretaria: ARACELI MARTÍN BLASCO  

Interventor: GONZALO GIL GÓMEZ 

 

ORDEN DEL DIA 
 

1. Dar cuenta de la liquidación del presupuesto de 2015. 
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2. Proposta d'aprovació del marc pressupostari del període 
2017-2019. 
3. Proposta d'aprovació inicial del pressupost general de 
2016, bases d'execució i plantilla de personal. 
 
 
1. INFORMAR DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 2015 

 

L’alcaldessa, Cristina Civera, informa de la liquidació del 
pressupost de 2015 al Ple, la còpia del qual s’ha repartit, 
prèviament, a tots els regidors. 

 
2. PROPOSTA D'APROVACIÓ DEL MARC PRESSUPOSTARI 
DEL PERÍODE 2017-2019 

 
L’alcaldessa presenta els marcs pressupostaris per al període 
2017-2019 al Ple, la còpia del qual s'ha repartit prèviament a 
tots els regidors. 

 
L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 
d'abril, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, 
estableix, en l'article 6, l'obligació de remetre informació 
sobre els plans pressupostaris a mitjà termini, recollits en 
l'article 29 de la Llei orgànica 2/2012, en els quals s'establirà 
l'elaboració dels pressupostos de les entitats locals. 

 

La remissió, d’acord amb l’article 5 de l'Ordre 
HAP/2105/2012, ha d'efectuar-se per mitjans electrònics i 
mitjançant signatura electrònica al sistema que el Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques (MINHAP) habilite per 
a aquest motiu. 

 
Particularment, la remissió dels marcs pressupostaris per al 
període 2017-2019 ha de realitzar-se abans de 7 de març de 
2016. 
 
L’alcaldessa obri el torn de paraula. 

 
Pren la paraula la regidora del PP, Vicenta Llácer: els 
pressupostos prorrogats són els que no han sigut aprovats 
abans de l'1 de gener, per la qual cosa es trobem a 31 de 
març i tornem a complir amb pressupost prorrogat. Però els 
pressupostos són quelcom més que pressupostos prorrogats, 
són l'expedient més important sobre els quals han de 
treballar l'equip de govern i portar-lo al ple per a la seua 
aprovació. 

 
2.Propuesta de aprobación del marco presupuestario del periodo 
2017-2019. 
3.Propuesta de aprobación inicial del presupuesto general de 
2016, bases de ejecución y plantilla de personal. 
 

 

1. DAR CUENTA DE LA LIQUIDACIÓN DEL PRESUPUESTO DE 2015 

 

La Sra. Alcaldesa da cuenta al Pleno de la liquidación del 
presupuesto de 2015, cuya copia ha sido repartida previamente a 
todos los concejales. 

2. PROPUESTA DE APROBACIÓN DEL MARCO PRESUPUESTARIO 
DEL PERIODO 2017-2019. 

 

La Sra. Alcaldesa presenta al Pleno los marcos presupuestarios 
para el período 2017-2019, cuya copia se ha repartido 
previamente a todos los concejales. 

 

La Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se 
desarrollan las obligaciones de suministro de información 
previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad 
Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, establece en el 
artículo 6 la obligación de remitir información sobre los planes 
presupuestarios a medio plazo, recogidos en el art. 29 de la Ley 
Orgánica 2/2012, en los que se enmarcará la elaboración de los 
presupuestos de las Entidades Locales. 

 

 

La remisión, conforme al art. 5 de la Orden HAP/2105/2012, debe 
efectuarse por medios electrónicos y mediante firma electrónica 
a través del sistema que el Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas (MINHAP) habilite al efecto. 

 

Particularmente la remisión de los marcos presupuestarios para 
el período 2017-2019 debe realizarse antes del 7 de marzo de 
2016. 

La Sra. Alcaldesa abre el turno de palabra: 

Toma la palabra el concejal del PP, Dª Vicenta Llacer: los 
presupuestos prorrogados son los que no han sido aprobados 
antes del 1 de enero, con los cual estamos a 31 de marzo y 
volvemos a cumplir con presupuesto prorrogado. Pero los 
presupuestos son algo más que presupuestos prorrogados, son el 
expediente más importante sobre los que tienen que trabajar el 
equipo de gobierno y llevarlo a pleno para su aprobación. 
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No hi ha dubte, aniran endavant amb els vots de l'equip de 
govern. Es presenta un pressupost amb un total de 
4.780.903,33 € davant dels 4.344.903,33 € de 2015 per ser 
aprovat. Teniu 436.000 € de més que l'any anterior. 
D'aqueixos 436.000 € es reduirà una part però encara queda 
per fer coses. 

 
La major part de la recaptació és de l'IBI i de les taxes, coses 
totes dues que graven els nostres veïns, reflex de la política 
que es portarà a terme al llarg d'aquesta legislatura. Doncs 
bé, tot coneixent la situació del col·legi, les seues 
deficiències i necessitats, sou coneixedors que són necessaris 
més de 30.000 € per sufragar les despeses que aquests 
centres educatius necessiten? 

 

Hi ha una consignació per al manteniment d'aquests centres 
de 18.000 €, ens quedarem curts. No podreu fer front a les 
despeses de manteniment que necessiten aquests centres i, 
encara menys, quan hi ha una partida per al poliesportiu de 
21.000 €, està més actualitzat el poliesportiu que els centres 
educatius. No invertir en educació, no ho dic jo, ho sabem 
tots, és invertir en ignorància. És clar que l’assignació per als 
centres educatius és molt curta. 

 
Tenim una assignació per a la biblioteca de 3.000 € per a 
llibres i publicacions, però ens agradaria saber quina part 
anirà a llibres i quina a publicacions. La part de llibres és la 
part que posa en contacte els nostres estudiants amb els 
col·legis i pot pal·liar la despesa de les nostres famílies, i la 
resta de llibres, per als veïns que som usuaris i sabem que és 
un servei que funciona i volem que estiga actualitzat.  

 

Es retalla en llibres però després tenim una partida de 
24.000 € que va destinada a publicacions del BOP, premsa i 
revistes, inclòs el BIM, que és el més car per volum de 
publicitat a les pàgines, costa 500 € al mes i arriba a tots, i 
això, són 6.000 €. Fins a 24.000 €, van 18.000 €, aqueixos 
18.000 € restants, què? Ens sembla excessiva aquesta 
partida. 
 
Sobre l’apartat d'estimular l'estudiant amb beques, premis a 
l'estudi o a l'esforç acadèmic, hem fet alguna cosa nova en 
aquesta partida o en aquesta àrea?, perquè en serà 
insuficient. 

 
Resulta curiós la contenció en la despesa, ho demanat 
constantment; si abans 126.000 € en festes era molt, ara 
126.000 € per a festes està bé, continua sent molt? I a això, li 
afegim 12.000 € per a gàbies per a guardar taules i cadires, 

No hay duda, saldrán adelante con los votos del equipo de 
gobierno. Se presenta para su aprobación un presupuesto con un 
total de 4.780.903,33 frente a los 4.344.903,33 del 2015. Contáis 
con 436.000 € de más que el año anterior. De esos 436.000 € se 
reducirá una parte pero todavía queda para hacer cosas. 

 

La mayor parte de la recaudación es del IBI y de las tasas, cosas 
ambas que gravan nuestros vecinos, reflejo de la política que se va 
a llevar a cabo a lo largo de esta legislatura. Pues bien, siendo 
conocedores de la situación que viene cumpliendo el colegio, de 
las deficiencias y necesidades, sois conocedores de que se van a 
necesitar más de 30.000 € para sufragar los gastos que estos 
centros educativos necesitan.  

 
Hay una consignación para el mantenimiento de estos centros de 
18.000 €, nos vamos a quedar cortos. No vais a poder hacer frente 
a los gastos de mantenimiento que necesitan estos centros y más 
cuando hay una partida para el Polideportivo de 21.000 €, está 
más actualizado el Polideportivo que los centros educativos. No 
invertir en educación, no lo digo yo, los sabemos todos, es invertir 
en ignorancia. Desde luego, la asignación para los centros 
educativos es muy corta. 

Tenemos una asignación para la biblioteca de 3.000 € para libros y 
publicaciones, pero sí que nos gustaría saber que parte va a ir para 
libros y publicaciones. La parte de libros es la parte que pone en 
contacto a nuestros estudiantes con los colegios y puede paliar el 
gasto de nuestras familias, y el resto de libros para los vecinos que 
somos usuarios y sabemos que es un servicio que funciona y 
queremos que esté actualizado.  

 

Se recorta en lo que va a ser para libros pero luego tenemos una 
partida de 24.000 € que va destinada a publicaciones de BOP, 
prensa y revistas, incluye el BIM, que es lo más caro por volumen 
de publicidad en las páginas, cuesta 500 € al mes y llega a todos y 
eso son 6.000 €. Hasta 24.000 € van 18.000 €, esos 18.000 € 
restantes, que?. Nos parece excesiva esta partida. 

 

La parte de estimular al estudiante con becas, premios al estudio, 
al esfuerzo académico, hemos hecho algo nueva en esta partida o 
en esta área?, porque nos vamos a quedar insuficientes. 

 

Resulta curioso la contención en el gasto, lo llevabais pidiendo 
constantemente, si antes 126.000 € en fiestas era mucho ahora 
126.000 € para fiestas está bien, sigue siendo mucho? Y a eso le 
añadimos 12.000 € para jaulas para guardar mesas y sillas, que ya 
costaron 30.700 €, yo esperaba algún fondo de contingencia social 
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que ja van costar 30.700 €, jo esperava algun fons de 
contingència social per a una emergència o un imprevist.  

 

Està tot al mil·límetre, la subvenció per a ajudes al menjador 
escolar és de 25.000 €, però com es repartiran aqueixos 
25.000 €? 11.000 € per a medicaments, com es repartirà 
aqueixa ajuda? 
 

Es retalla la subvenció al transport de la 3a edat, que crec 
que continuen inclosos jubilats, pensionistes i discapacitats. 
Què es retalla? 

 
Quant al tema del transport a la joventut, s'ha vist l'import 
que se li donarà a cada jove, es manté el mateix, la sol·licitud 
és la mateixa? 

 
L'ocupació jove la tenim abandonada, a qui no té 
experiència, li hem de donar un programa, algun curs, alguna 
cosa, un al·licient, alguns disposen de la sort o de la 
possibilitat de ser monitors d’estiu, o d’entrar en el 
programa La Dipu Et Beca, però alguna cosa més?, res més? 
 
Aquests pressupostos no assumeixen, per descomptat, el 
canvi que s'esperava, no assumeixen la situació econòmica i 
els veiem desequilibrats pel que fa a les necessitats reals i a 
les despeses innecessàries. 

 
S'havia preparat una part, com que vam tenir dues 
comissions en 15 dies, per la variació d'ingressos dels 
260.000 €, aqueixa part me la salte perquè anava per a 
l'asfaltat però es deduirà, del que quede, una part més per al 
social, per a emergències socials, per a emergència social 
22.000 €, amb això no hi ha ni per a pipes.  
 
Tenim l'adhesió al programa d'ajuda energètica, però si és 
mínim, 300 € a l'any,  si amb els rebuts de llum et passes de 
l'ajuda, i la llum ve tots els mesos, una part, un poc, un poc 
més humà. 

 
Respon l’alcaldessa: sí és veritat que l'any passat es van 
gastar 30.000 € en taules i cadires, però enguany estan 
amortitzades, pels diners que es gastaven pel lloguer de 
taules i cadires. És una inversió per al poble i en 3 anys 
estarà amortitzada, no la despesa que es feia cada vegada 
que eren necessàries  taules i cadires, ja hi retallàrem en 
despeses, i si ens gastem diners en gàbies és perquè 
aqueixes taules i cadires no les roben o es perden. 
 
 

para una emergencia o un imprevisto.  

 

 

Esta todo al milímetro, la subvención para ayudas al comedor 
escolar es de 25.000 €, pero como se van a repartir esos 25.000 
€?, 11.000 € para medicamentos, como se va a repartir esa 
ayuda? 

Se recorta la subvención al transporte de la 3ª edad, que pienso 
que siguen incluidos jubilados, pensionistas y discapacitados. Que 
se recorta? 

 

En cuanto al tema del transporte a la juventud, se ha montado el 
importe que se le va a dar a cada joven, se mantiene el mismo, la 
solicitud es la misma? 

El empleo joven lo tenemos abandonado, el que no tiene 
experiencia, le tenemos que dar un programa, algún curso, algo, 
un aliciente, algunos cuentan con la suerte o la posibilidad de 
poder ser monitores de estiu, o poder entrar en el programa de la 
beca, de la Dipu Te Beca, pero algo más?, nada más? 

Estos presupuestos no asumen desde luego el cambio que se 
esperaba, no asumen la situación económica y los vemos 
desequilibrados de las necesidades reales y los gastos 
innecesarios. 

 

Se había preparado una parte que como tuvimos las 2 comisiones 
en 15 días, por la variación de ingresos de los 260.000 €, esa parte 
me la salto porque iba para el asfaltado pero se va a deducir, de lo 
que quede, una parte más para lo social, para emergencias 
sociales, para emergencia social 22.000 €, con eso no hay ni para 
pipas.  

Tenemos la adhesión al programa de ayuda energética, pero si eso 
es mínimo, 300€ al año, pero si con los recibos de luz te estás 
pasando la ayuda, y la luz viene todos los meses, una parte, algo, 
algo más humano. 

 

Responde la Sra. Alcaldesa: que sí que es verdad que el año 
pasado se gastaron 30.000€ en mesas y sillas pero este año están 
amortizadas, por el dinero que se venía gastando por el alquiler de 
mesas y sillas. Es una inversión para el pueblo y en 3 años estará 
amortizada, no el gasto que se venía haciendo cada vez que se 
necesitaban mesas y sillas alquilándolas, ahí ya recortamos en 
gastos, y nos gastamos dinero en jaulas es para que esas mesas y 
sillas no se roben o pierdan. 
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La partida de festes sí que s'ha reduït quant a l'any anterior. 
Són 126.000 € dels quals 13.000 € són de reconeixement de 
crèdit, corresponent a l’any anterior, i pel que fa a dos anys 
enrere, era de 170.000 €. Evidentment la partida que més 
s'ha reduït és la de festes. 

 
Intervé el portaveu de Compromís, Víctor Xercavins: 
comence pels 22.000 € que no hi ha per a pipes, ja ens 
haguera agradat tindre uns pressupostos, si no haguérem 
hagut de fer front a d’altres herències, si no haguérem pagat 
certes coses d'anteriors gestions, ara tindríem més diners, de 
tota manera, encara que 22.000 € és poc, voldríem que fóra 
més, és un 46,6% més que els 15.000 € que destinava l'últim 
pressupost del PP, no sé si és molt o poc, pense com tu que 
voldria que foren molts més, només constate que si hi havia 
poc per a pipes amb 22.000 €, no hi havia ni per al paquet de 
pipes amb els 15.000 € del pressupost aprovat pel PP. 
 
Sobre les beques del menjador, els criteris són els que estan 
fixats i els que hem aplicat, es continuarà amb el mateix 
criteri que s'ha seguit fins ara. 

 
Sobre la partida de la biblioteca de 3.000 €, en llibres i 
publicacions, la meua intenció és que els 3.000 € vagen 
íntegres per a llibres, i en publicacions, no parlem del BIM, 
parlem de subscripcions a algunes revistes. Hem contactat 
amb Diputació a veure si “rasquem” una miqueta més, 
perquè aquests són els nostres pressupostos, els que 
generem nosaltres. Es treballa amb la nova Diputació per 
veure si arriben, per altres vies, fons per a llibres per a la 
biblioteca i per a altres activitats i en això treballem. 
 
Nosaltres sempre hem criticat que els pressupostos haurien 
d'estar dins del termini i en la forma escaient, i tornem a 
insistir que la nostra intenció és que estigueren a temps, i a 
partir de l'estiu es treballarà en els pressupostos de 2017 
perquè estiguen dins del termini i en la forma corresponent, 
però entenc la crítica, ara esteu en l'altra part, però els 
últims vostres no els aprovàreu i va haver-hi dos exercicis 
que directament es van prorrogar, però com teníeu majoria 
absoluta, no hi havia cap problema. Val, ens hem passat 3 
mesos però ja haguérem signat perquè l'anterior equip de 
govern haguera presentat els pressupostos per aquestes 
dates. 
 
Pel que fa al manteniment de les escoles, per falta de partida 
pressupostària no s'han pogut portar a terme algunes coses, 
les persianes al col·legi del País Valencià, pels problemes que 
hi va haver, són antigues enrotllables i es canviaran. Avui, 
s'aprovarà el pressupost, i demà, es farà aqueixa inversió, no 
es quedarà sense fer cap inversió que siga necessària, si 

La partida de fiestas sí que se ha reducido con la del año anterior. 
Son 126.000 € de los cuales 13.000 € son de reconocimiento de 
crédito, correspondiente año anterior, y respecto a dos años atrás 
era de 170.000 €. Evidentemente la partida que más se ha 
reducido es la de fiestas. 

 

Interviene el portavoz de Compromís, D. Victor Xercavins:
comienzo por lo de los 22.000 € que no hay para pipas, ya nos 
hubiera gustado tener unos presupuestos, si no hubiéramos 
tenido que hacer frente a otras herencias, pagar ciertas cosas de 
anteriores gestiones, ahora tendríamos más dinero, de todas 
formas, aunque 22.000 € es poco, querríamos que fuera más, es 
un 46,6% más que los 15.000 € que destinaba el último 
presupuesto del PP, no sé si es mucho o poco, pienso como tú que 
querría que fueran muchos más, solo constato que si había poco 
para pipas en 22.000 € no había ni para el paquete de pipas con 
15.000 € del presupuesto aprobado por el PP. 

Sobre las becas del comedor, los criterios son los que están fijados 
y los que hemos aplicado, se continuará con el mismo criterio que 
se ha seguido hasta ahora. 

Sobre la partida de la biblioteca de 3.000€, libros y publicaciones, 
mi intención es que los 3.000 € vayan íntegros para libros y en 
publicaciones no hablamos del BIM, todo eso estamos hablando 
de suscripciones a algunas revistas. Estamos hablando con 
Diputación a ver si rascamos algo más, porque estos son nuestros 
presupuestos, los que generamos nosotros. Se está trabajando 
con la nueva Diputación para ver si llegan por otras vías fondos 
para libros para la biblioteca y para otras actividades y en eso se 
está trabajando. 

Nosotros siempre hemos criticado que los presupuestos tendrían 
que estar en tiempo y forma y volvemos a insistir que la intención 
nuestra era que estuvieran a tiempo y a partir del verano se 
trabajará en los presupuestos del  2017 para que estén en tiempo 
y forma, pero entiendo la crítica, ahora estáis en la otra parte, 
pero los últimos vuestros ni los aprobasteis y hubo 2 ejercicios que 
directamente se prorrogaron pero como teniais mayoría absoluta, 
no había ningún problema, vale, nos hemos pasado 3 meses pero 
ya hubiéramos firmado para que el anterior equipo de gobierno 
hubiera presentado los presupuestos por estas fechas. 

 

 

 

Respecto al mantenimiento de las escuelas, por falta de partida 
presupuestaria no se ha podido llevar a cabo algunas cosas, las 
persianas en el colegio de País Valencia, por problemas que hubo, 
son antiguas enrollables y se van a cambiar. Hoy se aprobará el 
presupuesto, y mañana se hará esa inversión, no se quedará sin 
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s'han de fer modificacions pressupostàries, malgrat que s’ha 
criticat moltes vegades, es faran perquè no hi ha una altra 
manera i, per tant, vosaltres ens criticareu amb tota la 
legalitat. 
 
Vull dir que no estic d'acord amb el fet que no han canviat 
les coses, els pressupostos combinen ambició i potencien 
àrees socials i dinamitzen el poble, conjuntament amb 
l'austeritat i contenció de la despesa.  

 
La Llei d'estabilitat pressupostària ens impedeix fer moltes 
coses, no ens deixa, per exemple, crear llocs de treball i no 
llocs fixos 100%, sinó contractar uns monitors per unes hores 
o per a cangurs, perquè ajuden els xiquets a fer els deures i 
vagen els xiquets a casa amb els deures fets, que això 
volíem, però la llei no ens deixa, si que podríem fer-ho, però 
mitjançant una empresa externa, feta la llei fet el parany, i 
sempre tot potenciant l'empresa privada però aqueixes són 
altres coses. 

 Si que hi ha hagut una reducció de despeses en algunes 
partides, són pressupostos ajustats a la realitat, sense estirar 
més la mà que la mànega, no són els que ens agradaria fer, si 
estiguérem en època de vaques grosses, quan compartíem 
govern i teníem IBI i més IBI i llicències d'obres, aleshores 
haguera estat un pressupost molt diferent, nosaltres hem de 
jugar amb el que tenim ara pel que fa a la despesa, 
estabilitat pressupostària.  

Quant a l'IBI, has dit que el carreguem als veïns, però ja ho 
vam dir, i que sobre aqueixa càrrega, al voltant del 90% del 
veïnat notarà una reducció en l'IBI i que com som 
responsables i que no volíem fer una baixada de l'IBI 
electoralista i a tots, es va intentar compensar, perquè els 
ingressos són els que són i les despeses són les que són, es 
van compensar amb unes taxes més altes en empreses que 
tenen unes certes dimensions, per tant, podem fer 
afirmacions que pugem els impostos però que el 90% de la 
gent notarà una reducció de l'IBI.  

Vicenta Llácer: no hem dit que es pujaren els impostos, però 
sí que es recaptava més per aquesta via, no que els veïns 
paguen més. 

Víctor Xercavins: havia entès que era sobre els veïns, però 
ho accepta. 

Intervé el portaveu d'EU, David Moreno: pel que fa a la 
pregunta de l'augment de la partida per a l’ajuda al transport 
als joves, no s’augmentarà. El que hi ha és major nombre de 
sol·licituds però es donaran els mateixos diners. 

hacer ninguna Inversión que sea necesaria, si se tienen que hacer 
modificaciones presupuestarias, pese haberlo criticado muchas 
veces, se harán porque no hay otra forma y entonces vosotros nos 
criticareis con toda la legalidad. 

Quiero decir que no estoy de acuerdo en que no han cambiado las 
cosas, los presupuestos combinan ambición y potencian áreas 
sociales y dinamizan el pueblo, conjuntamente con la austeridad y 
contención del gasto.  

 

 La Ley de Estabilidad Presupuestaria nos impide hacer muchas 
cosas, no nos deja por ejemplo, crear puestos de trabajo y no 
puestos fijos 100%, sino contratar unos monitores por unas horas 
o para canguros, para que ayuden a los niños a hacer los deberes 
y vayan los niños a casa con los deberes hechos, que eso 
queríamos pero la ley no nos deja, si que podíamos hacerlo, pero 
a través de una empresa externa, hecha la ley hecha la trampa, y 
siempre potenciando la empresa privada pero esas son otras 
cosas.  

Si que ha habido una reducción de gastos en algunas partidas, son 
presupuestos ajustados a la realidad, sin estirar “més la ma que la 
maniga”, no son los que nos gustaría hacer, si estuviéramos en 
época de vacas gordas, cuando compartíamos gobierno y 
teníamos IBIS y más IBIS y licencias de obras, entonces hubiera 
sido un presupuesto muy diferente, nosotros tenemos que jugar 
con el que tenemos ahora a nivel de gasto, estabilidad 
presupuestaria.  

Referente al IBI has dicho que lo cargamos a los vecinos, pero ya 
lo dijimos y que la carga alrededor del 90% del vecindario notará 
una reducción en el IBI y que como somos responsables y no 
queríamos hacer una bajada del IBI electoralista y a todos, se 
intentó compensar, porque los ingresos son los que son y los 
gastos son los que son, se compensaron con unas tasas más altas 
en empresas que tienen unas ciertas dimensiones, por tanto, 
podemos hacer afirmaciones de que subimos los impuestos pero 
cuando el 90% de la gente notará una reducción del IBI.  

Dª Vicenta Llacer: no hemos dicho que se subieran los impuestos, 
pero sí que se recaudaba más por esta vía, no que los vecinos 
paguen más. 

 

D. Victor Xercavins: había entendido que era sobre los vecinos, 
pero entonces lo acepta. 

Interviene el portavoz de E.U., D. David Moreno: respecto a la 
pregunta del aumento de la partida para ayuda al transporte a los 
jóvenes, no se va a aumentar. Lo que hay es mayor número de 
solicitudes pero que se va a dar el mismo dinero. 
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Vicenta Llácer: les ajudes a entitats festives estan dins del 
que està pressupostat per a festeigs populars? 

L’alcaldessa: sí, excepte la Falla Museros. Les subvencions 
són nominatives, amb les comissions festives s'ha arribat a 
un acord i se'ls subvencionarà i ells facturaran a nom de 
l'Ajuntament, però a la Falla Museros  els van facturar al seu 
nom, a nom de la Falla; per tant, no pot estar dins de la 
partida de festes, però totes les nominatives van dins de la 
partida de festes. 

Víctor Xercavins: en educació s'ha fet un esforç molt gran, 
per traure 42.000 € i adherir-nos a la Xarxa llibres. Tots 
aquests diners són íntegres per gastar-se en Cultura, 
m'explique, quan jo vaig entrar en la Regidoria de Cultura ja 
havien una sèrie de diners gastats i es pagaven coses des de 
la partida de Cultura que no s'haurien d'haver pagat en 
aqueixa partida, com el sou de la tècnica de cultura i 
promoció lingüística, quan això és una altra despesa de 
personal i, per tant, ara s'ha segregat i totes les despeses de 
personal s'han separat, i si abans havien 30.000 € per pagar 
aqueix sou, ara aqueixos 30.000 € aniran a Cultura i no es 
pagaran sous i d’altres coses contra aqueixa partida, encara 
que no hi ha hagut un augment, que si que hi ha hagut, s'ha 
posat més diners pel 25 aniversari, sí que serà tot inversió en 
Cultura. 
 
Pren la paraula el portaveu de Ciudadanos, Javier Marí: això 
és un dels punts perquè potser a la gent del públic i per als 
que ens veuen per Internet és un poc complicat, perquè són 
temes molt tècnics, massa complicat, massa partides. Jo 
intentaré donar la versió de Ciudadanos sense entrar en 
partides en concret perquè entenc que no és el que toca sinó 
que és més de parlar d'un tema general i no de temes en 
concret. 
 
En la primera comissió d'Hisenda que vam tenir, vaig 
plantejar que la voluntat de Ciudadanos, i no teníem el 
pressupost damunt taula, i no sabíem de què constava el 
pressupost, vaig anticipar que la intenció de Ciudadanos era 
votar a favor. Després ho veus, ho valores i fas les 
aportacions que has de fer. 

Una de les condicions, encara que evidentment el pressupost 
s’aprovarà, i també ho vaig dir en la comissió, sí o sí, però 
insistesc m'agradaria poder aportar certes coses i que 
s'aprovaren. Evidentment, ja s'ha comentat la qüestió del 
desfibril·lador, un tema important per tenir-lo en compte, i a 
manera de dada, a Espanya, s'han produït 30.000 parades 
cardíaques aproximadament, la qual cosa suposa un per 
cada 20 minuts, és una dada, més morts que en accidents de 
trànsit.  

Dª Vicenta Llacer: las ayudas a entidades festivas están dentro de 
lo que está presupuestado para festejos populares? 

Sra. Alcaldesa: sí, a excepción de la Falla Museros. Las 
subvenciones son nominativas, con las comisiones festivas se ha 
llegado a un acuerdo y se les va a subvencionar y ellos facturaran a 
nombre del ayuntamiento pero la Falla Museros les facturaron a 
su nombre, a nombre de la Falla, entonces, no puede estar dentro 
de la partida de fiestas, pero todas las nominativas van dentro de 
la partida de fiestas. 

D. Victor Xercavins: en educación se ha hecho un esfuerzo muy 
grande, para sacar 42.000 € y adherirnos a la Xarxa llibres. Todo 
este dinero es íntegro para gastarse en cultura, me explico, 
cuando yo entré en la concejalía de cultura ya habían una serie de 
dinero gastado y se estaban pagando cosas desde la partida de 
cultura que no se habrían de haber pagado en esa partida, como el 
sueldo de la técnica de cultura y promoción lingüística, cuando eso 
es otro gasto de personal y por tanto ahora se ha segregado y 
todos los gastos de personal se han separado y si antes habían 
30.000 € para pagar ese sueldo, ahora esos 30.000 € irán a cultura 
y no se pagarán sueldos y otras cosas contra esa partida, aunque 
no ha habido un aumento, que si que lo ha habido, se ha puesto 
más dinero por lo del 25 aniversario, si que será todo inversión en 
cultura. 

 

Toma la palabra el portavoz de C’s, D. Javier Mari: dice que esto 
es uno de los puntos para que a lo mejor a la gente del público y 
para los que nos ven por internet es un poco complicado, porque 
son temas muy técnicos, demasiado farragoso, demasiadas 
partidas. Yo intentaré dar la versión de Ciudadanos sin entrar en 
partidas en concreto porque entiendo que no es lo que toca sino 
que es más de hablar de un tema general y no temas en concreto..

 

En la primera comisión de Hacienda que tuvimos, planteé que la 
voluntad de Ciudadanos, y no teníamos el presupuesto encima de 
la mesa y no sabíamos de qué iba a constar el presupuesto, 
anticipé que la intención de Ciudadanos era votar a favor. Luego 
lo ves, lo valoras, y haces las aportaciones que tienes que hacer. 

 

Una de las condiciones, aunque evidentemente el presupuesto se 
va a aprobar y también lo dije en la comisión, si o si, pero insisto 
me gustaría poder aportar ciertas cosas y que se aprobaran. 
Evidentemente ya se ha comentado lo del desfibrilador, un tema 
importante para tenerlo en cuenta, a modo de dato, en España se 
están produciendo cerca de 30.000 paradas cardíacas, lo que 
supone 1 cada 20 minutos, supone un dato, más muertes que en 
accidentes de tráfico.  
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Aquest aparell és xicotet, portàtil, de fàcil ús i no requereix 
uns coneixements previs ni res, ha d'estar homologat qui 
l’utilitze, són cursos que es fan en el marc sanitari, de fàcil 
execució i suposa que el 80% de les persones que pateixen 
aquestes parades cardíaques poden arribar en condicions al 
centre hospitalari, on se li pot tractar amb més 
professionalitat. És important tenir-lo i no suposava res, 
agraesc a l'equip de govern que el tinga i l’incloga en aquest 
pressupost. 

Alguna cosa s'ha comentat ací, i és un altre punt, que 
Ciudadanos vol posar damunt taula, i és que 
desgraciadament ens hem acostumat al fet que els 
pressupostos es donen fóra del termini que marca la llei, i 
crec que és un error que des que a Museros tenim aprovat 
aquest pla financer que a més limita, hauria de limitar i 
corregir els errors anteriors, doncs fer el pressupost és més 
fàcil i no és el pressupost que agradaria que fóra. Nosaltres 
demanarem o exigirem i presentarem una moció en ple 
ordinari, perquè tots ens comprometem, els que governen 
ara i els que ho facen en un futur, a presentar els 
pressupostos dins del termini i en la forma escaient. 

 
M'agradaria que l'any que ve, es presentara dins del termini i 
en la forma escaient i començaren a corregir certs errors. 
Solament s'ha presentat una vegada que jo recorde, el 2009. 
Es pot fer, i m'agradaria que tots ens comprometérem, seria 
una de les condicions per aprovar aquest pressupost encara 
que estem fora de termini. 

En el tema tècnic, el tractaré per damunt, una de les coses 
que més es mira en un pressupost, són les inversions, en què 
es gastaran els diners, què faran pel municipi. Enguany, el 
pressupost, aquesta estratagema legal per equilibrar les 
coses, la realitat és que s’invertiran 97.000 € en el capítol 
d'inversions, és poc en comparació a altres anys que hi havia 
més fluïdesa econòmica, és una quantitat molt xicoteta per a 
un pressupost de 4.000.000 €. 

Entre les partides que més destaquen, destaca la compra 
d'eines i de maquinària per a parcs i jardins, equips per a 
processos informàtics, gàbies per a taules i cadires, això és el 
que s’invertirà al municipi. A mi, em sorgeix el dubte de la 
nova ubicació de l'oficina d'urbanisme que serà, 
curiosament, al Centre de Dia. Jo recorde quan es va voler 
ampliar el col·legi, per agafar una partida del col·legi, i 
depenia d'assumptes socials, es va haver de fer les mil i una 
peripècies per fer-ho, supose que per això també haureu de 
demanar permís i posareu Urbanisme amb Serveis Socials i 
amb Educació i la meua pregunta és si això serà així o no. 
 

Este aparato es pequeño, portátil, y de fácil uso y no requiere 
unos conocimientos previos ni nada, tiene que estar homologado 
quien lo utilice, son cursos que se hacen a nivel sanitario, y de fácil 
ejecución y supone que el 80% de las personas que sufren estas 
paradas cardíacas pueden llegar en condiciones al centro 
hospitalario, donde se le puede tratar con más profesionalidad. Es 
importante tenerlo y no suponía nada, agradezco al equipo de 
gobierno que lo tenga y lo incluya en este presupuesto. 

 

Algo se habría comentado aquí, y es otro punto que Ciudadanos 
quiere poner encima de la mesa y es que desgraciadamente nos 
hemos acostumbrado a que los presupuestos se den fuera del 
plazo que marca la ley, y creo que es un error que desde que en 
Museros tenemos aprobado este plan financiero que además 
limita, tendría que limitar y corregir los errores anteriores, pues 
hacer el presupuesto es más fácil y no es el presupuesto que 
gustaría que fuera. Nosotros pediremos o exigiremos, 
presentaremos una moción en pleno ordinario, para que todos 
nos comprometamos, los que están gobernando ahora y los que 
vengan en un futuro a presentar los presupuestos en tiempo y 
forma. 

 

Me gustaría que el año que viene, se presentara en tiempo y 
forma y se empezaran a corregir ciertos errores. Solo se ha 
presentado una vez que yo recuerde, en 2009. Se puede hacer y 
me gustaría que todos nos comprometiéramos y seria una de las 
condiciones para aprobar este presupuesto aunque estamos fuera 
de plazo. 

En el tema técnico, lo pasaré por encima, una de las cosas que más 
se mira en un presupuesto, son las inversiones, en que se van a 
gastar el dinero, que van a hacer por el municipio. Este año el 
presupuesto, esta triquiñuela legal por equilibrar las cosas, la 
realidad es que se van a invertir 97.000 € en el capítulo de 
inversiones, es poco en comparación a otros años que había más 
fluidez económica, es una cantidad muy pequeña para un 
presupuesto de 4 millones.  

Entre las partidas que más destacan, destaca la compra de 
herramientas y maquinaria para parques y jardines, equipos para 
procesos informáticos, jaulas para mesas y sillas, esto es lo que se 
va a invertir en el municipio, a mi me surge la duda de la nueva 
ubicación de la oficina de urbanismo que va curiosamente al 
Centro de Día. Yo recuerdo cuando se quiso ampliar el colegio, 
para coger una partida del colegio, y dependía de asuntos sociales, 
se tuvo que hacer las mil y una peripecias para hacerlo, supongo 
que para esto también tendréis que pedir permiso y vais a poner a 
Urbanismo con Servicios Sociales y con Educación  y me pregunta 
es si esto va a ser así o no. 
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En el tema de despeses, m'agradaria recalcar dos o tres 
punts importants, un és el tema de despesa de personal, la 
inversió li costarà a aquest ajuntament de tots els veïns 
2.699.000 €, suposa una contractació de 120 persones que 
treballen directament a l'Ajuntament, jo no dic que facen 
falta o no, que siguen necessaris o no, simplement aporte 
una dada, que en l'any 2013, fa solament tres anys, aqueixa 
partida era de 2.200.000 €, és a dir 400.000 € menys. S'ha 
passat de tenir 100 treballadors de mitjana a tenir 120 
treballadors i potser també ens hem acostumat a utilitzar en 
demesia els treballs temporals, doncs ara necessite una 
auxiliar ací i una altra allà, i potser incrementem massa el 
tema de despesa de personal, que insistesc que a nosaltres 
ens agradaria que es fera un estudi intern, si realment fa 
falta tanta gent treballant per a l'Ajuntament, perquè 
400.000 € són molts diners per destinar-los solament a la 
despesa de personal. 

Hi ha un altre tema que també ens ha cridat l'atenció en el 
tema de despeses, i que suposa també molts diners a les 
arques municipals, és l'enllumenat públic. Per a enguany, la 
partida d'enllumenat públic, pujarà a 1.070.000 €, que 
pagarem de la llum de l'Ajuntament, dels carrers, dels 
centres municipals, etc.  

L'any 2013 es van pagar també 1.070.000 €, no ha pujat la 
llum, s'han fet actuacions per reduir la despesa, com llums 
led, es van regularitzar diferents franges horàries, totes del 
centre antic; m'agradaria que adquiríreu, avui, el compromís 
de millorar aquestes despeses de llum, i crec que l'any 
anterior o l'altre, no recorde, es va fer una inversió 
important per reduir la despesa. 

Un altre tema que s'ha parlat ací, és el tema de les 
subvencions, es fa malament, però no vosaltres, s’ha fet 
malament sempre, el tema de la subvenció, seria posar-se de 
debò amb el tema de les subvencions, un agafa el full de les 
subvencions, i diu mira, Falla de Museros, li han donat 2.300 
€, i a la Falla del Castell, no li han donat res. Crida l'atenció, 
però com ha explicat l'alcaldessa la factura es presentà a 
l’Ajuntament, ho intentarem amb temps, ja estem per l'abril, 
intentarem que això es regularitze ja, al final, com deia 
Víctor, quan jo hi era criticava el que jo hi feia i això no és la 
política que entenc que volen els veïns, la política que volen 
els veïns és que si un està en un lloc és perquè es milloren les 
coses, i no perquè es diga el contrari del que es diu, i els que 
estan en l'oposició es queixen que els pressupostos no estan. 

  

Ciudadanos no estem per la tasca de fer la critica a ningú, 
d'aportar i d'ajudar, ens hem de seure per fer els 

En el tema de gastos, me gustaría hacer hincapié en dos o tres 
puntos importantes, una es el tema de gasto de personal, la 
inversión le va a costar a este ayuntamiento de todos los vecinos 
2.699.000,00 €, supone una contratación de 120 personas que 
trabajan directamente en el ayuntamiento, yo no digo que hagan 
falta o no, sean necesarios o no, simplemente aporto un dato, que 
en el año 2013, hace solamente tres años, esa partida era de 
2.200.000,00, es decir 400.000 menos, se ha pasado de tener 100 
trabajadores de media a tener 120 empleados y quizá también 
nos estamos acostumbrando a utilizar en demasía los trabajos 
temporales, pues ahora necesito una auxiliar aquí y otra allá, y a lo 
mejor estamos incrementado demasiado el tema de gasto de 
personal, que insisto, a nosotros nos gustaría que se hiciera un 
estudio interno, si realmente hace falta tanta gente trabajando 
para el ayuntamiento, porque 400.000 € es mucho dinero para 
destinarlo solamente a gasto de personal. 

 

Hay otro tema que también nos ha llamado la atención en el tema 
de gastos, que supone también mucho dinero a las arcas 
municipales y es el alumbrado público. Para este año la partida de 
alumbrado público, subirá a 1.070.000 €, lo que vamos a pagar de 
luz de las luces del ayuntamiento, de las calles, de los centro 
municipales, etc.  

En el año 2013 se pagaron también 1.070.000 €, no ha subido la 
luz, se han hecho actuaciones para reducir el gasto, luces led, se 
regularizaron diferentes franjas horarias, todas del casco antiguo, 
a mi me gustaría que adquirierais hoy el compromiso de mejorar 
estos gastos de luz, y creo que el año anterior o el otro, no 
recuerdo, se hizo una inversión importante para reducir el gasto. 

 

Otro tema que se ha hablado aquí, es el tema de las subvenciones, 
se está haciendo mal, pero no vosotros, se viene haciendo mal 
siempre, el tema de la subvención, sería ponerse en serio con el 
tema de las subvenciones, uno coge la hoja de las subvenciones, y 
dice mira, Falla de Museros, le han dado 2.300 €, y a la Falla del 
Castell no le han dado nada, llama la atención, pero como ha 
explicado la alcaldesa la factura se presenta a través del 
ayuntamiento, vamos a intentar con tiempo, ya estamos en abril, 
intentar que esto se regularice ya, al final, como decía Victor, 
cuando yo estaba aquí criticaba lo que yo estaba haciendo allí y 
eso no es la política que entiendo quieren los vecinos, la política 
que quieren los vecinos es que si uno está en un sitio es para que 
se mejoren las cosas, y no para que se diga lo contrario de lo que 
se decía, y los que están en la oposición se quejen de que los 
presupuestos no están.  

 

Ciudadanos no estamos por la labor de hacer la critica a nadie, de 
aportar y de ayudar, tenemos que sentarnos para hacer los 
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pressupostos quan toca, seure per fer les subvencions com 
toquen, seure per regularitzar el tema de l'enllumenat, 
aqueixes serien les propostes.  

Per tant, el vot favorable de Ciudadanos seria pel que fa a 5 
propostes, una d'aquestes ja l'heu complida que és 
incorporar el desfibril·lador. Insistesc, compromís d'aprovar 
el pressupost de 2017 al llarg d’enguany, fer una relació de 
les despeses de personal, que necessita l’Ajuntament i del 
que no, no posar per posar, fer un estudi bo del personal que 
necessita, treballar amb vista a l'estalvi energètic, i 
regularitzar el tema de les subvencions, amb aqueixos 5 
paràmetres el vot de Ciudadanos seria positiu. 

L’alcaldessa: en 9 mesos, hem aprovat 3 pressupostos, el 
compromís que volem aprovar el pressupost dins del termini 
i en la forma escaient de 2017 és ferm per part de l'equip de 
govern i, ho ha dit Víctor i ho dic jo, que a partir de l'estiu 
ens posarem a treballar en el de 2017, i a últims d'octubre, 
aprovar-lo dins del termini i en la forma corresponent. 
 
El tema de subvencions, ja l’he comentat amb l'interventor, 
per a l'any que ve, totes les subvencions que no facturen a 
nom de l’Ajuntament, seran nominatives per a cada entitat, 
perquè és una manera transparent de veure el que s' ha 
donat a una falla o a una penya, s'ha comentat traure-ho de 
la partida de festes i que aparega com a subvencions 
nominatives. També dir que hem aconseguit que el 90% de 
les entitats del poble estiguen registrades en el registre 
d'associacions de l’Ajuntament. Abans no estaven i és un 
requisit per obtenir una subvenció de l’Ajuntament, penyes, 
falles, equips de futbol, etc. estan tots inscrits en el registre 
de l’Ajuntament. 

Com es va comentar en la taula de negociació, ens hem 
posat en contacte amb Diputació perquè ofereix un servei 
per fer una relació de llocs de treball, ara en aquests 
moments l’Ajuntament solament té una de funcionaris de 
2006. No s'ha fet cap modificació en 10 anys i la intenció per 
a l'any 2017 és modificar la de funcionaris i crear la de llocs 
de treball laboral que en aquests moments no hi ha.  

Sí que és cert que la despesa de personal és alta, però si 
veiem una taula evolutiva des de 2010 fins ara, és curiós 
però en període electoral és quan més puja, i després que 
passen les eleccions, baixa. També és cert que són 120 
persones, però els serveis són molt justs, persones que 
tenen assumptes personals, metges, alguna persona de 
neteja que falta en algun edifici o a la biblioteca i no hi ha qui 
la substituesca o també al PIJ. Es farà un estudi i s'ha 
sol·licitat, a Diputació, el servei de relació de llocs de treball 
per ajustar els llocs a les necessitats reals. 

presupuestos cuando toca, sentarnos para hacer las subvenciones 
como tocan, sentarnos a regularizar el tema del alumbrado, esas 
serian las propuestas.  

Por tanto el voto favorable de Ciudadanos seria referente a 5 
propuestas, una de ellas ya la habéis cumplido que es la de 
incorporar el desfibrilador, insisto, compromiso de aprobar el 
presupuesto de 2017 a lo largo de este año, hacer una relación de 
los gastos de personal, que necesita el ayuntamiento y que no, no 
poner por poner, hacer un estudio bueno del personal que se 
necesita, trabajar de cara al ahorro energético, y regularizar el 
tema de las subvenciones, con esos 5 parámetros el voto de 
Ciudadanos sería positivo.  

Sra. Alcaldesa: en 9 meses hemos aprobado 3 presupuestos, el 
compromiso de que queremos aprobar el presupuesto en tiempo 
y forma del 2017 es firme por parte del equipo de gobierno y lo ha 
dicho Victor y lo digo yo, que a partir del verano ponernos a 
trabajar en el de 2017 y a últimos de octubre aprobarlos en 
tiempo y forma. 

El tema de subvenciones, ya lo he comentado con el interventor, 
de cara al año que viene, todas las subvenciones que no facturen 
a nombre del ayuntamiento, serán nominativas por cada entidad, 
porque es una forma transparente de ver lo que se les ha dado a 
una falla a una peña, se ha comentado sacarlo de la partida de 
fiestas y que aparezca como subvenciones nominativas. También 
decir que hemos conseguido que el 90% de las entidades del 
pueblo estén registradas en el registro de asociaciones del 
ayuntamiento. Antes no estaban y es un requisito para obtener 
una subvención del ayuntamiento, peñas, fallas, equipos de 
futbol, etc. están todos inscritos en el registro del ayuntamiento. 

 

Como se comentó en la mesa de negociación nos hemos puesto 
en contacto con Diputación porque ofrece el servicio de hacer una 
relación de puestos de trabajo, ahora en estos momentos el 
ayuntamiento solo tiene una de funcionarios de 2006. No se ha 
hecho ninguna modificación en 10 años y la intención de cara al 
año 2017 es modificar la de funcionarios y crear la de puestos de 
trabajo laboral que en estos momentos no hay.  

Sí que es cierto que el gasto de personal es alto, pero si vemos 
una tabla evolutiva desde el 2010 hasta ahora, es curioso pero en 
periodo electoral es cuando más sube y luego pasan las elecciones 
y baja. Sí que es cierto que son 120 personas, pero los servicios 
son muy justos, personas que tienen asuntos personales, médicos, 
alguna persona de limpieza que falta en algún edificio o en la 
biblioteca y no hay quien la sustituya o también en el PIJ. Se va a 
hacer un estudio y se ha solicitado a Diputación el servicio de 
relación de puestos de trabajo para ajustar los puestos a las 
necesidades reales. 
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Pren la paraula el regidor d'Urbanisme,Vicent Pérez: 
agraesc, al regidor de Ciudadanos, que en un tema tan 
important com són els pressupostos faça aportacions 
positives; com també, en el tema del que s’incorporarà en 
temes sanitaris per als veïns de Museros.  

La necessitat de traslladar l'oficina d'urbanisme, s'ha 
planificat per optimitzar els espais d'aquest ajuntament, atès 
que s'ha quedat xicotet per a la gent que ocupem o 
treballem a l’Ajuntament.  

 
Però com bé saps, pels anys que has estat en l'equip de 
govern, un pressupost és anticipar-se, és preveure el que es 
farà en els pròxims 12 mesos, i evidentment, en contestació 
a la teua pregunta, des de l'Àrea Tècnica, la Secretaria, i una 
vegada aprovat el pressupost en aquest ple i en complir tots 
els terminis, s'iniciaran els tràmits perquè l'edifici de les 
instal·lacions complesquen els requisits perquè hi siga un 
espai més per treballar, ja que està infrautilitzat. 
 
Quant al tema que em comentes del fet de disminuir la 
despesa en l'enllumenat públic, aquest tema el porte jo 
directament, evidentment per la delegació de l'alcaldia, i no 
m'he volgut arriscar a baixar la previsió de despesa, pel que 
fa a altres anys, perquè hi ha molt de treball per optimitzar el 
que hi ha, i és tota la xarxa d'enllumenat públic, sense anar 
més lluny la setmana pròxima començarà a fer-se un test, 
avui ho he comentat amb l'alcaldia, sobre temes de leds, a la 
zona dels polígons industrials, però abans de fer inversions 
mitjançant programes, o comprar, invertir, demanar 
préstecs, volem veure que això és efectiu i que realment hi 
ha un cost.  

Hem estudiat, juntament amb els tècnics, les empreses i els 
proveïdors externs d'aquestes tecnologies, la possibilitat 
d'actuar amb els leds sobre l'enllumenat públic del poble, 
evidentment les lluminàries que es van instal·lar fa 10 anys, 
que són del tipus de vapor de sodi, no estan amortitzades, 
fer ara una inversió de 3.500.000 € aproximadament, 
suposaria canviar les més de 900 lluminàries que hi ha, doncs 
seria desgavellat; per tant, el que aparega en aqueix 
pressupost una previsió de 170.000 €, és per cautela i 
precaució.  

T’anticiparé ací que a les instal·lacions esportives, el consum 
elèctric el pagava l’Ajuntament, des de la cafeteria, fins a 
l'habitatge del conserge i d’altres instal·lacions, en un únic 
comptador, i el mateix passa a la cafeteria dels jubilats i a 
moltes altres dependències, el que farem, quan estiga 
aprovat, és segregar aqueixos consums, i evidentment, la 
cafeteria pagarà els seus consums, i a la cafeteria dels 

Toma la palabra el concejal de Urbanismo, D. Vicent Pérez:
agradezco al concejal de C’s, que en un tema tan importante 
como son los presupuestos haga aportaciones positivas, así como 
en el tema de lo que se va a incorporar en temas sanitarios para 
los vecinos de Museros.  

La necesidad de trasladar la oficina de urbanismo, se ha 
planificado por optimizar los espacios de este ayuntamiento, dado 
que se ha quedado pequeño para la gente que ocupamos o 
trabajamos en este ayuntamiento.  

 

Pero como bien sabes, por los años que has estado en el equipo 
de gobierno, un presupuesto es anticiparse, es prever lo que se va 
hacer en los próximos 12 meses, y evidentemente en contestación 
a tu pregunta, desde el área técnica, la secretaria y una vez 
aprobado el presupuesto en este pleno y cumpliendo todos los 
plazos, se iniciaran los trámites para que el edificio de las 
instalaciones cumplan los requisitos para que allí sea un espacio 
más para trabajar, ya que está infrautilizado. 

Respecto al tema que me comentas de disminuir el gasto en el 
alumbrado público, ese tema directamente lo llevo yo, 
evidentemente por la delegación de la alcaldía, y no me he 
querido arriesgar a bajar la previsión de gasto, que con respecto a 
otros años, porque hay mucho trabajo para optimizar lo que hay, 
y es toda la red de alumbrado público, sin ir más lejos se va a 
empezar la semana que viene a hacer unos test, hoy lo he 
comentado con la alcaldía, sobre temas de led, en la zona de los 
polígonos industriales, pero antes de hacer inversiones a través de 
programas, comprar, invertir, pedir préstamos, queremos ver que 
eso es efectivo y realmente hay un coste. 

  

Hemos estado estudiando junto con los técnicos y empresas y 
proveedores externos de estas tecnologías, la posibilidad de 
actuar con los led sobre el alumbrado público del pueblo, 
evidentemente las luminarias que se instalaron hace 10 años, que 
son del tipo de vapor de sodio, no están amortizadas, hacer ahora 
una inversión de cerca de 3 millones y medio de euros que 
supondría cambiar las más de 900 luminarias que hay, pues sería 
descabellado, por lo tanto, el que aparezca en ese presupuesto 
una previsión de 170.000 euros, es por cautela y precaución.  

 

Te voy a anticipar que aquí en las instalaciones deportivas, el 
consumo eléctrico lo pagaba el ayuntamiento, desde lo que era la 
cafetería, la vivienda del conserje y demás instalaciones, un único 
contador, pasa lo mismo en la cafetería de los jubilados y otras 
muchas dependencias, lo que vamos hacer, cuando esté 
aprobado, segregar esos consumos, y evidentemente la cafetería 
pagará sus consumos y en la cafetería de los jubilados la zona de 
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jubilats la zona dels jubilats, i a l'altra zona, que és de 
cafeteria que el pague la concessió que el tinga. 

També, et puc dir d’altres qüestions com el tema del gas, del 
qual hem reduït en un 90% el cost perquè arribarà una  
conducció de gas natural al poliesportiu, el dipòsit de Repsol 
consumia molt de gas, i et puc assegurar, pels estudis que 
ens han passat, que el 85% de gas que es consumia 
corresponia a la cafeteria, i el pagàvem tots els veïns del 
poble. 

Ara portarem una canonada de gas natural i hi haurà tres 
comptadors, o millor dit dos, perquè el conserge no vol gas a 
l’habitatge, un per a l'aigua sanitària dels vestidors, i un 
altre, per a la cafeteria, i la concessió de la cafeteria pagarà 
el seu gas.  

La intenció sí que és reduir en el pròxim pressupost la 
partida de consum d'enllumenat, però abans hem de tenir 
dades sobre els estalvis amb leds (un estalvi del 75%), 
delimitarem unes zones d'actuació, de fet no sé si hauràs 
observat, a la placeta feia més de tres mesos que parlàrem 
d'unes lluminàries tipus led per fer uns test, de la quantitat 
de llum que emeten i no podem saber el cost, perquè és 
molt difícil mitjançant la cooperativa segregar, però 
particularment a la gent no els agrada la quantitat de llum 
que emet, però bé en aquest moment treballem en això, 
t'assegure que en el pròxim pressupost aqueixa partida 
apareixerà amb una reducció del 50%. 

Intervé en regidor de Medi Ambient, Francesc Alcaina: 
sobre el comentari que has fet d’una partida que té a veure 
amb la meua regidoria, en principi has parlat de les eines, de 
la maquinària i dels instruments per a parcs i jardins, dir-te 
que hi ha un error, no és una desbrossadora, és una 
biotrituradora, i pensem que aquesta inversió de 6.000 € i 
4.000 € està relacionada amb la sostenibilitat del poble, i que 
és una inversió que després ens anirà millor.  

Tindrem un benefici i no gastarem en certes coses, com per 
exemple el reg automàtic, que és una inversió que volem fer 
durant tota la legislatura, perquè pensem que automatitzar 
el reg, que en certa manera ja estava automatitzat, però que 
hi havia molts trencats i moltes infraestructures que estaven 
trencades, i posar-les en ús i en funcionament, ens eixirà bé 
a l’Ajuntament i també sostenible, perquè regar els jardins 
amb mànega és una despesa molt gran quant a hores de 
personal de la brigada que es gasten d'una manera que no 
correspon; per tant, invertir en el reg automàtic és rendible 
per a l’Ajuntament.  

Quant a la trituradora, el que es pretén és eliminar la crema 

los jubilados y la otra zona que es de cafetería que lo pague la 
concesión que lo tenga.  

Y así te puede decir otras cosas como el tema del gas, que hemos 
reducido en un 90% el coste, porque se va a llegar conducción de 
gas natural al polideportivo, allí con el depósito de Repsol 
consumía mucho gas, y te puedo asegurar por los estudios que 
nos han pasado, que el 85% de gas que se consumía correspondía 
a la cafetería, y lo estábamos pagando todos los vecinos del 
pueblo.  

Ahora vamos a llevar una tubería de gas natural y habrá tres 
contadores, bueno dos, porque la vivienda del conserje no quiere 
gas, uno para el agua sanitaria de los vestuarios y otro para la 
cafetería, y la concesión de la cafetería pagará su gas.  

 

La intención sí que es reducir en el próximo presupuesto la partida 
de consumo de alumbrado, pero para antes tenemos que tener 
datos sobre los ahorros con leds (un ahorro del 75%), vamos a 
delimitar unas zonas de actuación, de hecho no sé si habrás 
observado, en la placeta hacia más de tres meses que hablamos 
de unas luminarias tipo led para hacer unos test, de la cantidad de 
luz que emiten y no podemos saber el coste, porque es muy difícil 
a través de la cooperativa segregar, pero particularmente a la 
gente no les gusta la cantidad de luz que abre, pero bueno 
estamos trabajando en ello, pero te aseguro que en el próximo 
prepuesto esa partida apareciera con una reducción del 50%. 

 

Interviene en concejal de Medio Ambiente D. Francesc Alcaina: 
sobre el comentario que has hecho sobre una partida que tiene 
que ver con mi concejalía, en principio has hablado de las 
herramientas y maquinaria, instrumentos para parques y jardines, 
decirte que hay un error, no es una desbrozadora, es una 
biotrituradora, y pensamos que esta inversión de 6.000 y 4.000 
euros está relacionada con la sostenibilidad del pueblo y que es 
una inversión y que luego nos irá mejor.  

Tendremos un beneficio y no gastaremos en ciertas cosas, como 
por ejemplo el riego automático, que es una inversión que 
queremos hacer durante toda la legislatura, porque pensamos que 
automatizar el riego, que en cierta manera ya estaba 
automatizado pero había muchos rotos y muchas infraestructuras 
que estaban rotas y ponerlas en uso y en funcionamiento, nos va a 
salir bien al ayuntamiento y también sostenible, porque regar los 
jardines con manguera es un gasto muy grande en cuanto a horas 
de personal de la brigada que se gastan de una forma que no 
corresponde, entonces invertir en el riego automático es rentable 
para el ayuntamiento.  

En cuanto a la trituradora, lo que se pretende es eliminar la quema 
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de poda que es fa a l'espai de l'església, junt al cementeri, la 
funció de la trituradora és triturar la poda i es deixa als 
mateixos llocs on es fa la poda, i creiem que és ecològica, és 
sostenible i rendible. És una inversió que l'amortitzarem bé, 
encara que semble elevat 13.000 €, creiem que serà bo per 
al poble.  

Pel que fa a l'enllumenat i a l'estalvi energètic, anunciar-vos 
que ja ens han inclòs en el Pacte d'alcaldes per al clima i 
l'energia, a més de tot el que ha dit Vicent. Tindrem una 
auditoria energètica per disposar de dades concretes sobre 
el que suposa la despesa i l'estalvi en l'enllumenat públic i en 
d’altres qüestions també. Les coses pas a pas, primer 
l’auditoria i després vindran les mesures per millorar-ho. 

 
Víctor Xercavins: gràcies per la teua predisposició a aportar i 
aprovar el pressupost. Volia solament matisar una cosa que 
has dit quant al tema del personal, a la vista augmenta 
400.000 €, però com he dit en la primera intervenció, una 
part d'aqueix personal estava imputat, existia, però estava 
camuflat, la qual cosa hem fet ara és aflorar-lo i posar-lo on 
correspon, per exemple el cas de la partida en la qual es 
pagava la tècnica de cultura i, per tant, una part d'aqueixos 
400.000 poden anar per ací. 

Vicenta Llacer: són pressupostos i, evidentment, hem de 
parlar de números, però fixa't que aquesta segona 
intervenció es basa en tota aqueixa primera etapa de canvis, 
que ens haguera agradat veure. És clar i és cert que des de 
l'oposició es fan les coses de manera diferent, i això és 
palpable i ho teniu clar, però ja en dues ocasions i en ple 
se'ns crea la il·lusió que se'ns convidarà a participar en 
aquests pressupostos, jo m'ho vaig creure, aqueixa part era 
fàcil, i aqueixa part tampoc s'ha incorporat com a novetat, 
aqueixa part sí que l'haguérem baremat per a ara recolzar o 
no els pressupostos.  

La idea de consensuar, dialogar i participar haguera sigut un 
signe de canvi i que s'ha posat en pràctica en altres 
municipis. Llegiré textualment alguna cosa i evitaré qui ho 
proposa i vosaltres ho deduïu, és una proposta que fan 
conjunta dos grups polítics sobre participació ciutadana i 
pressupostos participatius: “es pretenia crear un consell 
municipal de participació amb la finalitat que la ciutadania 
s'integre activament en la gestió pública per millorar 
l’eficàcia i la transparència en la democràcia i en la gestió 
local”, us sona? Això ho proposen el Partit Socialista i 
Compromís, quan lliges per agafar informació i veus coses 
així, dius, i perquè no ho han fet? I perquè no ens han 
convidat a participar? Ho haguérem valorat, i potser el 
resultat final de votar en contra o a favor, haguera sigut 

de poda que se hace en el espacio de la iglesia junto al 
cementerio, la función de la trituradora es triturar la poda y se 
deja en los mismo sitios donde se hace la poda y pensamos que es 
ecología, es sostenible y rentable. Pensamos que es una inversión 
que la vamos a amortizar bien, aunque parezca elevado 13.000 
euros, creemos que es una cosa que va a ser buena para el pueblo.

 Por parte el alumbrado y el ahorro energético, anunciaros que ya 
nos han incluido en el Pacte de Alcaldes para el clima y la energía, 
aparte de todo lo que ha dicho Vicent. Tendremos una auditoria 
energética para disponer de datos concretos sobre lo que supone 
el gasto y el ahorro en el alumbrado público y en otras cosas 
también. Las cosas paso a paso, primero la auditoria y después 
vendrán las medidas para mejorarlo. 

 

D. Victor Xercavins: gracias por tu predisposición a aportar y 
aprobar el presupuesto. Quería solo matizar una cosa que has 
dicho en cuanto a lo del personal, a la vista aumenta 400.000 
euros, pero como he dicho en la primera intervención, una parte 
de ese personal estaba imputado, existía, pero estaba camuflado, 
lo que hemos hecho ahora es aflorarlo y ponerlo donde 
corresponde, por ejemplo el caso de la partida desde donde se 
estaba pagando a la técnica de cultura y por tanto una parte de 
esos 400.000 pueden ir por ahí. 

Dª Vicenta Llacer: son presupuestos y evidentemente tenemos 
que hablar de números, pero fíjate que esta segunda intervención 
se basa en toda esa primera etapa de cambios, que nos hubiera 
gustado verlos, está claro y es cierto que desde la oposición se 
hacen las cosas de forma diferente, y eso es palpable y lo tenéis 
claro, pero ya en dos ocasiones y en pleno se nos creo la ilusión de 
que se nos invitaría a participar en estos presupuestos, yo me lo 
creí, esa parte era fácil, y esa parte tampoco se ha incorporado 
como novedad, esa parte sí que la hubiéramos baremado para 
ahora apoyar o no los presupuestos.  

 

La idea de consensuar y dialogar y participar hubiera sido un signo 
de cambio y se ha puesto en práctica en otros municipios. Voy a 
leer textualmente algo y voy a evitar quien lo propone y vosotros 
lo deducís, es una propuesta que hacen conjunta dos grupos 
políticos sobre participación ciudadana y presupuestos 
participativos: “se pretendía crear un consejo municipal de 
participación con la finalidad de que la ciudadanía se integre de 
forma activa en la gestión pública para mejorar eficacia y 
transparencia en la democracia y en la gestión local”, os suena? 
Esto lo proponen el Partido Socialista y  Compromís, cuando vas 
leyendo para coger información y ves cosas así, dices, y porque no 
lo han hecho? Y porque no nos han invitado a participar?, es que 
lo hubiéramos valorado, y a lo mejor el resultado final de votar en 
contra o a favor, hubiera sido diferente. El presupuesto de 2017 
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diferent. El pressupost de 2017 el tenim molt pròxim i, és per 
això, que si es poden fer participatius i perquè tots tenim 
alguna cosa que aportar, no hi haurà cap problema. 
 

L’alcaldessa: el regidor de Participació, Mario Jordá, ja 
treballa en el reglament, no solament perquè participe 
l'oposició sinó perquè puga participar la resta del poble. Tot 
costa molt, però cal tenir en compte que partíem de zero.  

 

Els pressupostos us els van lliurar a principi de març, si no 
recorde malament, es convocà la taula de negociació per 
tractar-los amb els sindicats i igual que el grup Ciudadanos, 
que han fet aportacions i manifesta que pot votar-los a 
favor, podríeu haver fet igualment, però ja treballem en la 
participació i espere que per a 2017 pugueu participar, 
pugueu fer aportacions, però com ha manifestat abans 
Víctor Xercavins, si en tres mesos ja ens han tirat a la cara 
que no havíem aprovat els pressupostos dins del termini i en 
la forma escaient, quan en 9 mesos aquest equip de govern 
n’ha aprovat dos, la nostra intenció és continuar treballant i 
aprenent de tots aqueixos errors. 

Pren la paraula el regidor Mario Jordá: agraesc, al regidor de 
Ciudadanos, que haja posat damunt taula aqueixos 
compromisos que tot l'equip de govern signàrem i estem 
d'acord, especialment tots, amb el compromís de tenir els 
pressupostos a temps i amb el tema d'aclarir les subvencions 
per transparència, per justícia, per ajudar totes aqueixes 
associacions perquè cresquen cada vegada millor. 

Sobre el tema dels llocs de treball estudiar-los bé, i en aqueix 
cas, completar una qüestió que havies dit, almenys des del 
punt de vista de Podem Guanyar Museros, has comentat que 
el que més pot interessar a la gent és en què s’invertiran els 
diners al poble, i això està molt bé, però és veritat que 
també hi ha molta gent que ens interessa saber quant 
s’invertirà en les persones, en la gent, i a poc a poc, i aqueix 
serà el meu afany personal, del meu grup i de la resta de 
l'equip de govern que girarem aqueix interés compulsiu 
d'invertir en coses, per invertir en persones, que moltes 
vegades té a veure, però nosaltres posarem el focus en les 
persones, en les necessitats reals de les persones, com 
comentava Vicen, i després, s'ha de quantificar.  
 

Farem les coses amb una miqueta de fonament, i amb 
metodologia per tal que  quan fem les primeres experiències 
no agrade i la gent repetesca, i als quals tenim l'obligació de 
fer-ho perquè ens hem compromès a això, els que voleu fer-
ho com ho heu comentat i estareu darrere per participar 
com tota la gent. 

los tenemos a la vuelta de la esquina con lo cual si se pueden 
hacer participativos y porque todos tenemos algo que aportar, no 
habrá ningún problema. 

 

Sra. Alcaldesa: el concejal de participación D. Mario Jordà ya está 
trabajando en el reglamento, no solo para que participe la 
oposición sino para que pueda participar el resto del pueblo. Todo 
cuesta mucho pero hay que tener en cuenta que partíamos de 
cero.  

Los presupuestos se os entregaron a principios de marzo, si no 
recuerdo mal, se convoco la mesa de negociación para tratarlos 
con los sindicatos y al igual que el grupo Ciudadanos, que han 
hecho aportaciones y manifiesta que puede votarlos a favor, 
podríais haber hecho igualmente, pero ya estamos trabajando en 
la participación y espero que de cara a 2017 podáis participar, 
podáis hacer aportaciones, pero como ha manifestado antes 
Victor Xercavins, si en tres meses ya se nos ha echado en cara que 
no habíamos aprobado los presupuestos en tiempo y forma 
cuando en 9 meses este equipo de gobierno ha aprobado dos, 
nuestra intención es seguir trabajando y aprendiendo de todos 
esos errores. 

Toma la palabra el concejal D. Mario Jordà: agradecezco al 
concejal de C’s que haya puesto encima de la mesa esos 
compromisos que todo el equipo de gobierno firmamos y estamos 
de acuerdo, especialmente todos, el compromiso de tener los 
prepuestos a tiempo como el tema de clarificar las subvenciones 
por transparencia, por justicia, por ayudar a todas esas 
asociaciones para que vayan creciendo cada vez mejor.  

Lo de los puestos de trabajo estudiarlos bien, y en ese caso, 
completar una cosa que habías dicho, al menos desde el punto de 
vista de Podem Guanyar Museros, has comentado que lo que más 
puede interesar a la gente es en lo que se va a invertir el dinero en 
el pueblo, y eso está muy bien, pero es verdad que también hay 
mucha gente que nos interesa saber cuánto se va a invertir en las 
personas, en la gente, y poco a poco, y ese va a ser el empeño mío 
personal y de mi grupo y del resto del equipo de gobierno que 
vamos a ir cambiando ese interés compulsivo de invertir en cosas, 
para invertir en personas. Nosotros vamos a poner el foco en las 
personas, en las necesidades reales de las personas, como 
comentaba Vicenta y luego se tiene que cuantificar.  

 

Vamos a hacer las cosas con un poquito de fundamento, y con 
metodología, para que cuando hagamos las primeras experiencias 
guste y la gente repita. Tenemos la obligación de hacerlo porque 
nos hemos comprometido a ello, y los que queráis podéis
participar como el resto de la gente.  
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Hem tingut una experiència molt xicoteta, i és que des de la 
Regidoria de Joventut, pensem que farem el de sempre, no 
preguntarem als joves, hem fet un procés participatiu, 
muntat molt ràpid perquè el temps ens constrenyia i partint 
que són joves ho han assimilat molt bé.  

Sense molta preparació, hem parlat a l'institut amb ells, hem 
parlat amb les persones de la SUMM i amb els clubs de 
bàsquet i els hem proposat: què  voleu fer?, ho haureu vist 
en xarxes, què voleu fer en la Setmana de la Joventut?, bé al 
final, hem dit, no han canviat moltes coses, val, però la 
participació ha sigut molt interessant, no tant de les bones 
idees que han donat, que n’han donat moltes, com el fet que 
els ha agradat als joves que se'ls haja preguntat, que els 
donem l'oportunitat de participar, i fins i tot, alguns ens 
deien, però això és veritat?  

Hem treballat un poc de metodologia, perquè no estan molt 
acostumats; per cert, donar les gràcies a l'institut perquè ens 
han obert les portes sense condicions i amb totes les 
facilitats del món i, especialment, al director. 

Bé, ens ha il·lusionat, tenim un parell de processos més 
participatius, més xicotets, per presentar a la gent. Tota la 
gent pensa que el procés participatiu per excel·lència és el 
dels pressupostos, és dir, fins on va l'últim euro. Hi ha 100 
partides de les 120 que ja estan fixades per la llei, però les 
exigències, perquè siga de personal, o de qualsevol cosa. 
Però sí que hi ha una quantitat xicoteta que a mi m'agradaria 
que fóra molt més gran que va destinada a tot el que vol fer 
l’Ajuntament, però que no és el que vol la gent, i és 
preguntar a la gent que és el que vol la gent, com vol gastar 
aqueixos diners, si això es pot fer, si això no, tota aqueixa 
metodologia és fer-la amb la gent. 

Agrair-vos per ser ací, encara que els pressupostos de 2017 
no seran al 100% participatius perquè no pot ser, 
introduirem un procés i pensarem quines partides i com ens 
gastarem els diners, en aquest procés o en un altre.  
 
Pren la paraula l’alcaldessa: com cap dels dos grups ha 
comentat res, s'han pressupostat 32.000 € per a 
indemnitzacions, es  regularitzaran els lloc de treball de la 
brigada d'obres, tot el personal que hi ha en aquests 
moments no ha passat cap procés de selecció per treballar 
ací, i els contractes que tenen en aquests moments és frau 
de llei i es treballa per regularitzar tot el personal que està i 
com està.  

Aquests són uns pressupostos reals, no hi ha més, pensant 
que el que hi ha és el millor i amb el compromís de treballar 
pel benestar dels veïns i de les veïnes del poble i tot esperant 

Hemos tenido una experiencia muy pequeñita, y es que desde la 
Concejalía de Juventud hemos hecho un proceso participativo, 
montado muy rápido porque el tiempo nos apremiaba y los 
jóvenes lo han encajado muy bien.  

 

Hemos ido al instituto, a la SUMM y a los clubes de básquet para 
que nos propusieran cosas para la Semana de la Juventud, y 
aunque no han cambiado muchas cosas, la participación ha sido 
muy interesante, no tanto de las buenas ideas que han dado, que 
han dado muchas, como lo que les ha gustado a los chavales que 
se les haya preguntado, que les demos la oportunidad de 
participar, y algunos nos decían, pero esto es verdad?  

 

 

Y hemos trabajado un poco de metodología, porque no están muy 
acostumbrados. Aprovecho para dar las gracias al instituto porque 
nos han abierto las puertas sin condiciones y con todas las 
facilidades del mundo y especialmente al director.  

Esta iniciativa nos ha ilusionado y tenemos un par más de 
procesos participativos, más pequeñitos, para ir abriendo a la 
gente. El proceso participativo por excelencia es el de los 
presupuestos, y vamos a decir hasta dónde va el último duro. Hay 
100 partidas de las 120 que ya están fijadas por la ley. Hay una 
cantidad pequeña que a mí me gustaría que fuera mucho más 
grande que va destinada a todo lo que quiere hacer el 
ayuntamiento, aunque no es lo que quiere la gente, por lo que se 
debería preguntar a la gente como quiere gastar ese dinero, si eso 
se puede hacer, si eso no, toda esa metodología es hacerla con la 
gente. 

 

Agradeceros por estar ahí, aunque los presupuestos del 2017 no 
van a ser 100% participativos porque no va a poder ser, vamos a 
introducir un proceso y pensaremos que partidas y como nos 
gastamos el dinero. 

La Sra. Alcaldesa comenta que como ninguno de los dos grupos 
ha comentado nada, se han presupuestado 32.000 € para 
indemnizaciones, se van a regularizar los puesto de trabajo de la 
brigada de obras, todo el personal que hay en estos momentos no 
ha pasado ningún proceso de selección para estar ahí trabajando, 
y los contratos que tienen en estos momentos es fraude de ley y 
se está trabajando para regularizar todo el personal que está en 
esa situación.  

Estos son unos presupuestos reales, no hay más, pensando que lo 
que hay es lo mejor y con el compromiso de trabajar por el 
bienestar de los vecinos y vecinas del pueblo y esperando que los 
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que els pròxims siguen millors. 

Intervé Javier Marí: jo solament volia aclarir unes coses, 
Paco has comentat pel que fa al reg, clar que és positiu, mira 
si és positiu que ja es va portar a terme fa set o vuit anys, el 
que passa és el que passa en la civilització, t'esforces per 
tenir les coses com has dit i, després et vénen quatre 
moniatos i et cremen els parcs infantils, et rebenten els 
extractors d'aigua, els comptadors i històries, i a fi, un dia per 
un altre les coses es deixen i és quasi com fer el vestit de 
Penélope, es fa i de nit el desfà un altre, i evidentment, que 
és bo, però estan trencats perquè fa vuit anys estaven i ho sé 
perquè quan jo era regidor una de les meues regidories era 
la teua. 

Vull aclarir, a Víctor Xercavins, que el tema de la tècnica de 
cultura, ja ha canviat, però jo recorde que la tècnica de 
cultura no ha estat mai com a personal, estava com a 
autònoma, amb la qual cosa supose que continuarà com a 
autònoma, presentant factures i no estarà com a despesa de 
personal, sinó com una empresa que factura externa. 
 
Víctor Xercavins contesta:  potser “m'he engronsat un poc”, 
el que tinc clar és que es paga des de les partides de Cultura, 
però ara no, en Cultura es paga els contacontes, el cinema.. 
però aqueix sou no ix d'ací. 

Continua Javier Marí: agraesc el compromís de l'equip de 
govern i vull fer-li una pregunta al regidor d'Esports, quina ha 
sigut la previsió d'ingressos del preu públic d'utilització de les 
instal·lacions esportives? 

 
Respon el regidor d’Esport, Juan Carrión: tinc la grip, 
podries repetir la pregunta? 

Javier Marí repeteix la pregunta. 

Juan Carrión: et refereixes al parc lúdic i esportiu?  

 

Javier Marí contesta: no, he vist la licitació i es tardarà molt 
fins que es puga cobrar. Em referia al preu públic que vostés 
van aprovar per a la utilització del frontó, del camp de futbol 
i del de futbet. 

Juan Carrión: això és una previsió i va en funció de la gent 
que  sol·licite usar les instal·lacions esportives, és una 
previsió i no sé quin pot ser. 

 
 

próximos sean mejores. 

Interviene D. Javier Mari: solo quería aclarar unas cosas que se 
han comentado  en referencia al riego. Claro que es positivo, mira 
si es positivo que ya se hizo hace siete o ocho años, lo que pasa es 
lo que pasa en la civilización, te esfuerzas por tener las cosas como 
debes y luego te vienen cuatro boniatos y te queman los parques 
infantiles, te revientan los extractores de agua, los contadores y al 
final, un día por otro las cosas se van dejando y es casi como hacer 
el traje de Penélope, se hace y por la noche lo deshace otro, y 
evidentemente que es bueno, pero están rotos pero porque hace 
ocho años estaban y lo sé porque cuando yo estaba una de mis 
concejalías era la tuya. 

 

Aclararle a Victor Xercavins, que el tema de la técnica de cultura 
ya ha cambiado, pero yo recuerdo que la técnica de cultura no ha 
estado nunca como personal, estaba como autónoma, con lo cual 
supongo que continuará como autónoma, presentando facturas y 
no estará como gastos de personal, sino como una empresa que 
factura externa. 

Interviene D. Victor Xercavins: es cierto, en cultura se paga 
cuentacuentos, cine, pero ese sueldo no sale de ahí. 

 

 

D. Javier Mari: agradece el compromiso del equipo de gobierno y 
pregunta al concejal de deportes por la previsión de ingresos del 
precio público de utilización de instalaciones deportivas por 
utilización del frontón, del campo de fútbol, y del de fulbito. 

 

Respon el regidor d’Esport, Juan Carrión: tinc la grip, podries 
repetir la pregunta? 

Javier Marí repeteix la pregunta. 

Juan Carrión: et refereixes al parc lúdic i esportiu?  

 
Javier Marí contesta: no, he vist la licitació i es tardarà molt fins 
que es puga cobrar. Em referia al preu públic que vostés van 
aprovar per a la utilització del frontó, del camp de futbol i del de 
futbet. 

 
Responde el concejal de deportes D. Juan Carrión: es una 
previsión y va en función de la gente que solicite usar las 
instalaciones deportivas, es una previsión y no sé cuál puede ser. 
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Javier Marí: en un ple, vosté em va dir que no s'havia cobrat 
res per utilitzar les instal·lacions i que li diguera la gent que 
havia pagat per utilitzar les instal·lacions, i si no hi havia 
ningú, perquè s'ha fet el preu públic?, i sí que s'ha cobrat, si 
no ho sap vosté. 

 
Juan Carrión: els únics que han pagat són l'equip de futbol 
de la Creu de la Pobla de Farnals durant el temps que han 
reformat les seues instal·lacions. 

 

Pren la paraula l’alcaldessa: Vicente Costa et podrà dir en 
quina situació es trobava el quadre de llums del poliesportiu, 
i que està manifestament millorat i que fa falta una quantitat 
important per reparar-lo, i sí que és cert que tu vas presentar 
una moció perquè a les entitats del poble no se’ls cobrara. El 
quadrant que va presentar el club de la Pobla en tot el que 
volien utilitzar, i se'ls va dir la taxa, la van pagar i les van 
utilitzar, i Vicent Costa et podrà dir més concretament com 
és. 
 
Javier Marí: la meua reflexió no és aqueixa, que em sembla 
bé, que hagen pagat perquè hi ha un preu públic, insistesc 
des que m'assabente que hi ha un preu públic i tornarem a 
posar una moció com la vam posar en el seu moment, i dir 
que la gent del poble està exempta de pagar i ho va dir el 
regidor d'Esports que la gent del poble no pagaria i que ho 
reflectiu en aqueix preu públic. Els que vinguen de fora que 
paguen, com en altres casos com a la Casa de Cultura que 
utilitzen el pati de butaques una falla o qualsevol que no 
siguen del poble que paguen, i per tot això, nosaltres 
tornarem a presentar la moció perquè es rectifique el preu 
públic i que la gent del poble quede exempta d'aqueix preu 
públic. 
 
Després de les intervencions dels grups polítics, vist el que 
s’ha indicat als paràgrafs anteriors i vist l'informe de 
l'interventor en el qual es recomana l'aprovació plenària dels 
marcs pressupostaris 2017-2019, el Ple de la corporació, per 
9 vots a favor de l'equip de govern (4 del PSOE, 3 de 
Compromís, 1 d'EU, 1 de Podem Guanyar Museros) i 1 vot a 
favor de Ciudadanos, i 3 vots en contra del PP, el següent: 
 
Primer. Aprovar els marcs pressupostaris per al període 
2017-2019 d’acord  amb el detall i desglossament de les 
taules annexes a aquesta proposta. 

Segon. Donar trasllat del contingut dels marcs pressupostaris 
aprovats al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques. 

D. Javier Mari: en un pleno usted dijo que no se había cobrado 
nada por utilizar las instalaciones y que le dijera la gente que había 
pagado por utilizar las instalaciones. Si no había nadie porque se 
había hecho el precio  público y si que se ha cobrado, si no lo sabe 
usted. 

 

D. Juan Carrión: los únicos que han pagado son el equipo de fútbol 
de la Creu de la Pobla Farnals durante el tiempo que han estado 
reformando sus instalaciones. 

 

Sra. Alcaldesa: Vicente puede decirte en qué situación estaba el 
cuadro de luces del polideportivo, que está manifiestamente 
mejorable y hace falta una cantidad importante para repararlo, y 
sí que es cierto que tu presentaste una moción para que a las 
entidades del pueblo no se cobrara y el cuadrante que presento el 
Club de la Pobla en todo lo que iba a utilizar. Se les dijo la tasa y la 
pagaron y la han utilizado y Vicent te podrá decir más 
concretamente como es. 

 

D. Javier Mari: mi reflexión no es esa, me parece bien que hayan 
pagado porque haya un precio público, insisto desde que me 
entero de que hay un precio público y volveremos a poner una 
moción como la pusimos en su día, diciendo que la gente del 
pueblo este exenta de pagar y lo dijo el concejal de deportes que 
la gente del pueblo no iba a pagar y que lo reflejéis en ese precio 
público, los que vengan de fuera que paguen o en otros casos 
como en la casa de cultura que utilizan el patio de butacas una 
falla o cualquiera que no sean del pueblo que paguen, entonces 
nosotros volveremos a presentar la moción para que se rectifique 
el precio público y que la gente del pueblo este exenta de ese 
precio público. 

 

Después de las intervenciones de los Grupos Políticos,  y visto lo 
recogido en los párrafos anteriores y el informe del Interventor el
Pleno de la Corporación, acuerda por unanimidad, lo siguiente per 
9 vots a favor de l'equip de govern (4 del PSOE, 3 de Compromís, 1 
d'EU, 1 de Podem Guanyar Museros) i 1 vot a favor de Ciudadanos, 
i 3 vots en contra del PP, el següent: 

Primero. Aprobar los marcos presupuestarios para el período 
2017-2019 de conformidad con el detalle y desglose de las tablas 
anexas a esta propuesta. 

Segundo. Dar traslado del contenido de los marcos 
presupuestarios aprobados al Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas.  
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3. PROPOSTA D'APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST 
GENERAL DE 2016, BASES D'EXECUCIÓ I PLANTILLA DE 
PERSONAL 

Format per la presidència el pressupost general per a 
l'exercici 2015, d’acord amb els articles 168 del RDL 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s'aprova el Text refós de la LRHL, i 
18.4 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.  

 
Vista la conformitat de l'interventor amb l'expedient.  
 
Atés que el projecte del pressupost general de l'Ajuntament 
de Museros, per a l'exercici 2015, s'ha format d'acord amb la 
normativa continguda en el RDL 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals i el Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, que 
la reglamenta en matèria pressupostària, i vist el dictamen 
favorable de la Comissió d'Hisenda, el Ple de la corporació, 
per unanimitat, acorda el següent: 

 
Primer. Aprovar provisionalment el pressupost municipal per 
a l'exercici 2016, i fixa les despeses i els ingressos en les 
xifres que per capítols s'expressen a continuació: 

DESPESES IMPORT INGRESSOS TOTALS 

CAPÍTOLS EUROS CAPÍTOLS EUROS 

1. DESPESES 
DE PERSONAL 

2.699.913,
40 

1. IMPOSTOS 
DIRECTES 

2.677.204,
85 

2. DESPESES 
EN BÉNS CTS. I 
SERV. 

1.285.914,
50 

2.IMPOSTOS 
INDIRECTES 

88.982,28 

3. DESPESES 
FINANCERES 

23.871,92 3. TAXES I 
D’ALTRES 
INGRESSOS 

681.916,20 

4. 
TRANSFERÈNC
IES CORRENTS 

228.608,65 4. 
TRANSFERÈNC
IES CORRENTS 

1.270.000,
00 

6. INVERSIONS 
REALS  

364.101,10 5. INGRESSOS 
PATRIMONIAL
S 

43.300,00 

7. 
TRANSFERÈNC
IES DE 
CAPITAL 
 

150,00 6. ALIENACIÓ 
D’INVERSIONS 
REALS 

17.000,00 

8. ACTIUS 
FINANCERES 

0,00 7. 
TRANSFERÈNC
IES DE 

 

 
3. PROPUESTA DE APROBACIÓN INICIAL DEL PRESUPUESTO 
GENERAL DE 2016, BASES DE EJECUCIÓN Y PLANTILLA DE 
PERSONAL 

 

Formado por la Presidencia el Presupuesto General para el 
Ejercicio 2015, conforme determinan los artículos 168 del RDL 
2/2004, del 5 de Marzo, por el que se aprueba el Texto 
Refundido de la LRHL, y 18.4 del Real Decreto 500/1990, del 20 
de Abril.  
 
Visto el conforme del Interventor que obra en el expediente.  
 
Considerando que el proyecto de Presupuesto General del 
Ayuntamiento de Museros para el ejercicio 2015 se ha formado 
de acuerdo con la normativa contenida en el RDL 2/2004, de 5 
de Marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley 
Reguladora de las Haciendas Locales y Real Decreto 500/1990, 
de 20 de Abril, que la reglamenta en materia presupuestaria, y 
visto el dictamen favorable de la Comisión de Hacienda, el Pleno 
de la Corporación, por unanimidad, acuerda lo siguiente: 
 
 

PRIMERO. Aprobar provisionalmente el Presupuesto Municipal 
para el ejercicio 2016, fijando los gastos y los ingresos en las 
cifras que por capítulos se expresan seguidamente: 
 

GASTOS IMPORTE INGRESOS TOTALES 

CAPÍTULOS EUROS CAPÍTULOS EUROS 

1. GASTOS DE 
PERSONAL 

2.699.913,
40 

1. IMPUESTOS 
DIRECTOS 

2.677.204,
85 

2.GASTOS EN 
BIENES CTES. Y 
SERV. 

1.285.914,
50 

2.IMPUESTOS 
INDIRECTOS 

88.982,28 

3.GASTOS 
FINANCIEROS 

23.871,92 3. TASAS Y 
OTROS 
INGRESOS 

681.916,20 

4. 
TRANSFERENCI
AS 
CORRIENTES 

228.608,65 4. 
TRANSFERENCI
AS 
CORRIENTES 

1.270.000,
00 

6. 
INVERSIONES 
REALES  

364.101,10 5. INGRESOS 
PATRIMONIAL
ES 

43.300,00 

7. 
TRANSFERENCI
AS DE CAPITAL 

150,00 6. 
ENAJENACIÓN 
DE INVERSIONES 

REALES 

17.000,00 

8. ACTIVOS 
FINANCIEROS 

0,00 7. 
TRANSFERENCI
AS DE CAPITAL 
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CAPITAL 

9. PASSIUS 
FINANCERS 

208.343,76 8. ACTIUS 
FINANCERS 

 

  9. PASSIUS 
FINANCERS 

 

TOTALS  4.780.903,
33 

TOTALS 4.780.903,
33 

 

Segon. Igualment, aprovar les bases d'execució del 
pressupost i la plantilla de personal per a l'any 2016, unides 
a aqueix. 

Tercer. Exposar, al públic, el pressupost inicialment aprovat, 
al tauler d'anuncis de l'Ajuntament i al Butlletí Oficial de la 

Província de València, per un termini de quinze dies hàbils, 
des del següent al de la seua publicació, i posar a la 
disposició del públic la documentació corresponent, durant 
el termini de la qual, els interessats podran examinar-la i 
presentar reclamacions al Ple. 

Quart. Considerar definitivament aprovat el pressupost 
municipal, si durant aqueix període no es presenta cap 
reclamació. 
 
En no haver-hi més temes a tractar, l'alcaldessa alça la 
sessió, i jo, com a secretària, estenc i certifique aquesta acta.  

 

 La secretària       
 Vist i plau 

        
  L’alcaldessa 

 

 

 

9.PASIVOS 
FINANCIEROS 

208.343,76 8. ACTIVOS 
FINANCIEROS 

 

  9. PASIVOS 
FINANCIEROS 

 

TOTALES  4.780.903,
33 

TOTALES 4.780.903,
33 

 
 

SEGUNDO. Igualmente, aprobar las bases de ejecución del 
presupuesto y la plantilla de personal para el año 2016, unidas al 
mismo. 

TERCERO. Exponer al  público, el Presupuesto inicialmente 
aprobado, en el tablón de anuncios del Ayuntamiento y en el 
Boletín Oficial de la Provincia, por el plazo de quince días hábiles, 
a contar desde el siguiente al de su publicación en éste, 
poniendo a disposición del público la correspondiente 
documentación, durante cuyo plazo, los interesados podrán 
examinarla y presentar reclamaciones al Pleno. 

CUARTO. Considerar definitivamente aprobado el Presupuesto 
Municipal, si durante el citado período no se hubiesen 
presentado reclamaciones. 

Y sin más asuntos que tratar, se levanta la sesión, lo cual yo, 
como secretaria certifico y firmo, junto con la alcaldesa-
presidenta. 

 

Vº Bº 

 

LA ALCALDESA 

 

 


